
Protokół nr 2.2013 
ze wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Górzyca: 

odbytego w dniu 18 marca 2013 r. o godz. 1500 
w  sali narad Centrum Spotkań Polsko-Niemieckich  w Górzycy  

ul. Polna 8/1. 
 

1) Komisji Rewizyjnej; 
2) Komisji Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej; 
3) Komisji Sfery Socjalnej. 
 
W posiedzeniu, któremu przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy 
Krzysztof Bańka udział wzięli członkowie poszczególnych Komisji zgodnie          
z listami obecności, stanowiącymi załącznik do niniejszego protokołu, oraz 
zaproszeni goście (lista gości stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Bańka o godzinie 1300 otworzył 
posiedzenie Komisji i po powitaniu członków Komisji i gości oświadczył iż 
zgodnie z listami obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych 
Rady Gminy Górzyca (nieobecny członek komisji rozwoju gospodarczego              
i gospodarki komunalnej Sławomir Franczak) /listy obecności w załączeniu. 
 
Przewodniczący Rady spytał czy radni wnoszą inne propozycje do porządku 
posiedzenia. 
Radni nie zgłosili innych propozycji. 
 
Następnie Przewodniczący Rady  przedstawił  porządek posiedzenia 
 
Porządek posiedzenia: 
 

1. Projekt uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie              
w budżecie gminy Górzyca na rok 2014 środków stanowiących fundusz 
sołecki. 

2. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania  bezdomności zwierząt na terenie  Gminy 
Górzyca na rok 2013”. 

3. Projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 
opłaty  za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

4. Projekt uchwały w sprawie szczegółowego określenia sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

5. Projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości . 

 



6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych 
przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania  
odpadów komunalnych, opróżniania zbiorników bezodpływowych           
i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Górzyca.  

7. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Górzyca 
uchwalonego uchwałą Rady Gminy Górzyca Nr XXIV/157/96 z dnia     
30 października 1996 r. w sprawie zmian miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Górzyca w obrębie Górzycy          
i w obrębie Czarnów. 

8. Projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały Budżetowej Gminy 
Górzyca na 2013 r. Nr XXV.128.2012 z dnia 21 grudnia 2012 r. 

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  Nr XXV.129.2012 z dnia 21 
grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia  WPF na lata 2013-2022. 

10. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Górzycy za 
2012 r. w tym Kompleksu Sportowo-Rehabilitacyjnego. 

11. Sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Informacji i świetlic 
wiejskich    w 2012 r. 

12. Sprawozdanie z działalności „Centrum Kształcenia” w Radówku. 
13. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w 2012 roku. 
14. Sprawozdanie rzeczowo-finansowe z wykonania Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Górzyca za rok 2012. 

15. Wolne wnioski i informacje. 
 

Realizacja porządku obrad: 
 
Ad. 1 
Projekt uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 
gminy Górzyca na rok 2014 środków stanowiących fundusz sołecki. 
 
Projekt uchwały  przedstawiła  i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb.                     
W uzasadnieniu poinformowała, że zgodnie z art. 1 ust 1 ustawy z dnia 20 
lutego 2009 r o funduszu sołeckim (Dz.U.  z 2009, Nr 52, 420) Rada Gminy 
rozstrzyga o wyodrębnieniu w budżecie gminy środków stanowiących fundusz 
sołecki, zwany dalej "funduszem", do dnia 31 marca roku poprzedzającego rok 
budżetowy, podejmując uchwałę, w której wyraża zgodę albo nie wyraża zgody 
na wyodrębnienie funduszu w roku budżetowym.  Przedstawiła wyliczenia kwot 
funduszu dla poszczególnych sołectw. 
 
LP Nazwa sołectwa Liczba mieszkańców Kwota (fundusz sołecki) 

1 Górzyca 1865 63 957,25 zł przekracza 10 krotność 

 



KB kwota funduszu 25 763,90 zł 

2 Czarnów  632 21 718,74 zł 

3 Laski Lubuskie  193 6 680,05 zł 

4 Pamięcin 476 16 374,70 zł 

5 Stańsk  241 8 324,37 zł 

6 Żabice  633 21 753,00 zł 

7 Radówek  209 7 228,16 zł 

Razem   4249  107 842,92  zł 

 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję: 
 
Radna Anna Wasilewska spytała czy wysokość tego funduszu jest ustawowo 
gwarantowana? Czy fundusz może być ustalony w dowolnej wysokości? 
Wójt odpowiedział, że wysokość funduszu sołeckiego stanowi algorytm  liczony 
w stosunku do liczby mieszkańców. 
 
Opinia komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej  w wyniku 
głosowania jawnego: pozytywna, wynik głosowania 3 głosy „za” przy 1 głosie 
„wstrzymującym się”. 
 
Ad. 2 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania  bezdomności zwierząt na terenie  Gminy 
Górzyca na rok 2013”. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Wiesława Braszak pracownik ZGK.            
W uzasadnieniu poinformowała, że aktem prawnym regulującym postępowanie 
ze zwierzętami bezdomnymi jest ustawa z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie 
zwierząt (Dz. U. z 2003 r., Nr 106, poz. 1002 z póź. zm.) Zgodnie z zapisami 
niniejszej ustawy do dnia 1 stycznia 2012 r.  rada gminy mogła w drodze 
uchwały przyjąć program zapobiegania bezdomności zwierząt. Rada Gminy 
Górzyca w celu realizacji niniejszego zadania Uchwałą Nr IX/53/07  z dnia 29 
czerwca 2007 r. określiła sposób wyłapywania bezdomnych psów na terenie 
Gminy Górzyca oraz dalszego postępowania z nimi. W związku z nowelizacją 
ustawy o ochronie zwierząt, która weszła w życie 01.01.2012 r., zmieniony 
został art. 11a,  który zobowiązuje radę gminy do określenia w drodze uchwały, 
corocznie do dnia 31 marca, programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobieganie bezdomności zwierząt. Niniejszy program musi obejmować: 
1)  zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 
2)  opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 

 



3)  odławianie bezdomnych zwierząt; 
4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt 
na podstawie zaświadczenia wydawanego przez ZGK; 
5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 
6)  usypianie ślepych miotów; 
7)  wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt 
gospodarskich; 
8)  zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń 
drogowych z udziałem zwierząt. Programu został przekazany do zaopiniowania 
do Powiatowego Lekarza Weterynarii w Słubicach, organizacji społecznej, 
której statutowym celem działania jest ochrona zwierząt, działającą na obszarze 
gminy – „Pro Animale dla Zwierząt w Potrzebie” z siedzibą Charzyno 15, oraz 
do dzierżawców obwodów łowieckich, działających na obszarze naszej gminy: 
Koło Łowieckie „Drop” Zielona Góra, Koło Łowieckie „Knieja” Ośno 
Lubuskie, Koło Łowieckie „Bór” Świecko. Program został pozytywnie 
zaopiniowany przez w/w podmioty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję: 
 
- Radna Janina Bryl spytała który weterynarz świadczy usługi w ramach 
Programu opieki nad zwierzętami w naszej gminie? 
Pani Wiesława Braszak odpowiedziała, że te zadania realizuje weterynarz                
z Rzepina i został wyłoniony w przetargu. Jego oferta była najkorzystniejsza. 
 
- Radny Krzysztof Urbański zaproponował, aby powrócić do podatku od 
posiadania psa. Dodał, że jego zdaniem psów przybywa pomimo ograniczeń 
ustawowych zakazujących hodowlę i handel. Stwierdził, że ten podatek 
powinien być zróżnicowany ze względu na liczbę psów, rasę i wielkość psa. 
  
Opinia komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej  w wyniku 
głosowania jawnego: pozytywna, wynik głosowania 4 głosy „za”. 
 
Ad. 3 
Projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty  za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Z-ca Wójta Anna Kwiek.                     
W uzasadnieniu poinformowała, że w wyniku zmian ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach z dnia 13 września 1996 r., podjętych 1 lipca 
2011r., gminy mają obowiązek objąć wszystkich właścicieli zamieszkałych 
nieruchomości na swoim terenie systemem gospodarowania odpadami 
komunalnymi. W celu wywiązania się z nowych obowiązków Rada Gminy 

 



Górzyca powinna przyjąć uchwałę w sprawie terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Uchwała określa 
termin, częstotliwość i tryb uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. Przewiduje ona, że opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi będą uiszczane miesięcznie z góry w terminie do 10-go każdego 
m-ca kalendarzowego. Taki tryb i częstotliwość uiszczania opłat został przyjęty 
w celu: 
- zapewnienia płynności budżetu, 
- zapewnienia wszystkim mieszkańcom miasta i gminy możliwości bieżącego 
regulowania należności. 
Ponadto w wyniku kolejnej nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości                     
i porządku w gminach z 25 stycznia 2013 r. umożliwiono gminom 
wprowadzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
w drodze inkasa oraz wyznaczyć inkasentów i określić wysokość 
wynagrodzenia za inkaso. 
W związku z powyższym, podjęcie przedmiotowej uchwały jest uzasadnione. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 
 
- Radna Małgorzata Mazur spytała czy rozliczanie zobowiązań za śmieci może 
odbywać się za pomocą książeczek opłat? 
Pani Anna Kwiek odpowiedziała, że na podstawie złożonej deklaracji każdy jest 
zobowiązany sam wnieść opłatę. 
 
- Radny Krzysztof Urbański stwierdził, że na podstawie deklaracji również 
mogłyby zostać wystawione książeczki opłat, które zawierałyby niezbędne 
informacje jak nr konta, nr klienta, świadczenie, kwotę i termin płatności. Radny 
dodał, że podobnie jak podatki na pewno konieczne będzie zatrudnienie 
dodatkowe osoby, które będą prowadziły te sprawy. 
Wójt odpowiedział, że nie przewiduje się zwiększenia zatrudnienia. Sprawy 
związane gospodarka odpadów komunalnych będą prowadzili pracownicy             
w ramach zatrudnienia na podstawie zwiększenia ich obowiązków. Pobieranie 
opłat przez inkasentów spowoduje udogodnienie dla mieszkańców w dokonaniu 
płatności i ustawa dopuszcza taką formę. 
 
- Radna Anna Wasilewska stwierdziła, że 5% inkasa to dużo i zaproponowała 
obniżenie inkaso do 3%. 
 
- Radny Krzysztof Urbański stwierdził, że opłaty za śmieci będą wysokie                 
i dodatkowo inkaso jest wkalkulowane w stawkę opłaty. Dodał, że  nie widzi 
problemu aby rozliczanie odbywało się na podstawie książeczek opłat, 
zwłaszcza że na podstawie książeczek opłat dokonujemy płatności za wodę           
i ścieki. 

 



 
- Radny Ireneusz Grzesiak stwierdził, że Spółdzielnia Mieszkaniowa rozlicza się 
za swoich mieszkańców, jednak nie może tego robić jako inkasent. Radny 
zaproponował wykreślenie z projektu uchwały § 3 pkt 3. 
Wójt odpowiedział, że z posiadanych informacji Spółdzielnia Mieszkaniowa nie 
może pobierać opłat jako inkasent. Wójt obiecał zweryfikować jeszcze ten temat 
na szkoleniu organizowanym w najbliższych dniach przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową w Zielonej Górze „czy Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej może 
pobierać opłaty za śmieci jako inkasent”. Jeżeli będzie taka możliwość to w 
projekcie uchwały wprowadzimy zmianę. 
 
- Radny Krzysztof Urbański spytał czy sołtysi wyrażają zgodę na pobieranie 
tych opłat jako inkasenci? 
Pani Anna Kwiek odpowiedziała, że sołtysi będą obecni na sesji, otrzymali 
projekty uchwał. 
Wójt dodał, że sołtys pełni funkcję społeczną, sołectwo jest jednostką 
pomocniczą gminy i pomaga w realizowaniu zadań gminy. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne wnioski radnych                      
w dokonanie zmian w projekcie uchwały: 
 
- Radnej Anny Wasilewskiej o obniżenie inkasa do 3%. 
W wyniku głosowania jawnego, wynikiem głosowania: 2 głosy „za” przy 6 
głosach „przeciwnych” i 4 głosach „wstrzymujących się” zdecydowano o nie 
prowadzaniu ww. zmiany. 
 
- Radnego Ireneusza Grzesiak o wykreślenie § 3 pkt 3. 
W wyniku głosowania jawnego, wynikiem głosowania: 1 głos „za” przy 4 
głosach „przeciwnych” i 7 głosach „wstrzymujących się” zdecydowano o nie 
prowadzaniu ww. zmiany. 
 
Opinia komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej  w wyniku 
głosowania jawnego: pozytywna, wynik głosowania 3 głosy „za” przy 1 głosie 
„przeciwnym”. 
 
Ad. 4 
Projekt uchwały w sprawie szczegółowego określenia sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 
 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Z-ca Wójta Anna Kwiek.                     
W uzasadnieniu poinformowała, że nowelizacja ustawy z dnia 13 września 1996 

 



r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach ( Dz. U. z 2012 r. poz. 391 ze 
zm.) nałożyła na gminy nowy obowiązek związany z prowadzeniem systemu 
gospodarki odpadami komunalnymi. Na podstawie art. 6r ust. 3 powyższej 
ustawy rada gminy zobowiązana jest do określenia w drodze uchwały 
stanowiącej akt prawa miejscowego, szczegółowy sposób świadczenia usług 
w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości, w zamian za uiszczaną przez właściciela nieruchomości opłatę. 
Określa w szczególności ilość odpadów komunalnych odbieranych, 
częstotliwość odbioru oraz sposób świadczenia usług przez punkty 
selektywnego zbierania odpadów komunalnych. Ponadto w wyniku kolejnej 
nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach z 25 stycznia 
2013 r. umożliwiono gminom przejęcie obowiązku wyposażania nieruchomości 
w pojemniki i worki służące gromadzeniu odpadów oraz ich utrzymywania               
w odpowiednim stanie technicznym i sanitarnym. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 
 
- Radny Krzysztof Urbański stwierdził, że śmieci segregowane muszą być 
czyste. Co to znaczy? 
Pani Anna Kwiek odpowiedziała, że nie powinny zawierać resztek, opakowania 
bez zawartości. Dodała, że w maju odbędą się spotkania w ramach kampanii 
edukacyjne. Będziemy uczyć segregacji.  
 
- Radny Artur Koncik spytał co z opakowaniami po środkach ochrony roślin? 
Pani Anna Kwiek odpowiedział, że są to odpady powstałe w wyniku produkcji             
i ustawa reguluje te sprawy. Nie są to odpady wytworzone w gospodarstwach 
domowych.   
  
Opinia komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej  w wyniku 
głosowania jawnego: pozytywna, wynik głosowania 4 głosy „za”. 
 
Ad. 5 
Projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości .  
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Z-ca Wójta Anna Kwiek. Zgodnie z art. 
6 n ust.1 ustawy z dnia 13 września 1996r. o utrzymaniu czystości i porządku             
w gminach (Dz. U. z 2012 r, poz. 391 ze zm.) rada gminy, uwzględniając 
konieczność zapewnienia prawidłowego obliczania wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi powstającymi na nieruchomościach 
zamieszkałych, jest zobowiązana określić w drodze uchwały, stanowiącej akt 
prawa miejscowego, wzór deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

 



odpadami komunalnymi. Ustanowiony wzór deklaracji stanowiący załącznik nr 
1 będzie obowiązywał właścicieli nieruchomości zamieszkałych, zaś wzór 
deklaracji stanowiący załącznik nr 2 do uchwały będzie obowiązywał 
właścicieli nieruchomości niezamieszkałych. Zawiera on objaśnienia dotyczące 
sposobu wypełnienia, o terminach i miejscu jej składania oraz pouczenie, że 
deklaracja stanowi podstawę do wystawienia tytułu wykonawczego. Ponadto            
w wyniku nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach              
z 25 stycznia 2013 r. zobowiązano Rady Gmin do określenia w uchwale 
warunki i tryb składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej, w szczególności: 
a) ich format elektroniczny oraz układ informacji i powiązań między nimi 
zgodnie z przepisami o informatyzacji działalności podmiotów realizujących 
zadania publiczne, 
b) sposób ich przesyłania za pomocą środków komunikacji elektronicznej, 
c) rodzaje podpisu elektronicznego, którym powinny być opatrzone. 
W celu wypełnienia ustawowego obowiązku ustanowienia wzoru deklaracji          
o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi podjęcie 
niniejszej uchwały jest konieczne. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 
 
- Radny Ireneusz Grzesiak spytał w jaki sposób selektywna zbiórka odpadów 
będzie prowadzona w przypadku Spółdzielni Mieszkaniowej?  
Czy każdy lokator indywidualnie będzie prowadził segregację, jak właściwie 
dopilnować segregowania odpadów? 
Pani Anna Kwiek odpowiedziała, że pytania radnego to tak naprawdę są zarzuty 
do ustawy, która jeszcze dokładnie nie precyzuje jak będzie wyglądała 
segregacja odpadów w przypadku Spółdzielni Mieszkaniowej. Zapisy dotyczące 
Spółdzielni Mieszkaniowych są nowelizowane i jeszcze czekamy na rozwój 
sytuacji. 
 
- Radny Ireneusz Grzesiak zwrócił uwagę na terminy płatności i stwierdził, że 
dużą grupą mieszkańców osiedla stanowią renciści i emeryci, dla których                  
z uwagi na otrzymywane świadczenie z ZUS na koniec miesiąca termin                   
do 10 będzie dużym utrudnieniem. 
Wójt odpowiedział, że trudno będzie wypracować zasady dobre dla każdego 
indywidualnie. Do lipca jest jeszcze czas i każdy może się przygotować. 
 
Opinia komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej  w wyniku 
głosowania jawnego: pozytywna, wynik głosowania 3 głosy „za” przy 1 głosie 
„wstrzymującym”. 

 
 

 



Ad. 6 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania  odpadów 
komunalnych, opróżniania zbiorników bezodpływowych  i transportu 
nieczystości ciekłych na terenie Gminy Górzyca.  
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Z-ca Wójta Anna Kwiek. 
Poinformowała, że mając na uwadze zapisy art. 6 ust. 2 ustawy z dnia                      
13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz. U.               
z 2012 r., poz. 391 ze zm.) rada gminy jest zobowiązana do ustalenia górnej 
stawki opłaty za usługi odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości (tych, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy) oraz usługi 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 
Ponadto rada gminy obligatoryjnie (art. 6 ust. 4 w/cyt. ustawy) musi ustalić 
niższe stawki w przypadku, gdy odpady są zbierane i odbierane w sposób 
selektywny. Rada Gminy dokonując ustaleń w tym zakresie zobowiązana jest 
również uwzględnić obciążenia z tytułu podatku od towaru i usług. W związku    
z powyższym, podjęcie przedmiotowej uchwały jest uzasadnione. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Brak dyskusji. 
 
Opinia komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej  w wyniku 
głosowania jawnego: pozytywna, wynik głosowania 4 głosy „za”. 
 
Ad. 7 
Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Górzyca uchwalonego uchwałą 
Rady Gminy Górzyca Nr XXIV/157/96 z dnia     30 października 1996 r. w 
sprawie zmian miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
Górzyca w obrębie Górzycy   i w obrębie Czarnów. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Sławomir Czapłon. Uzasadniając 
poinformował, że zgodnie z art. 14 ust. 1 ustawy o planowaniu                            
i zagospodarowaniu przestrzennym z dnia 27 marca 2003 r. (t.j. Dz. U. z 2012 
r., poz. 647) w celu ustalenia przeznaczenia terenów, w tym dla inwestycji celu 
publicznego oraz określenia sposobów ich zagospodarowania i zabudowy, Rada 
Gminy podejmuje uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. Zmiana planu następuje w takim samym 
trybie, w jakim jest on uchwalany. Zmiana planu następuje na wniosek 
właściciela działki nr ewid. 647 obręb Górzyca  a planowane opracowanie 
polegać ma na zmianie funkcji i sposobu zagospodarowania terenu poprzez 

 



rozszerzenie obecnie obowiązujących zapisów o usługi logistyczne. 
Przystąpienie do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rozpoczyna procedurę planistyczną zgodną  z art. 15 ust. 2 w/w 
ustawy. Planowane zmiany nie naruszają ustaleń Studium uwarunkowań                     
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Górzyca przyjętego 
uchwałą  nr XVI.84.2012 Rady Gminy Górzyca  z dnia 02 marca 2012 r. Mając 
na uwadze powyższe Wójt Gminy Górzyca wnioskuje o podjęcie niniejszej 
uchwały. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 
 
- Radna Anna Wasilewska spytała dlaczego zmiana obejmuje również obręb 
Czarnów? 
Wójt odpowiedział, że dokonujemy zmiany wcześniej uchwalonej uchwały              
o ww. treści. 
 
Opinia komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej  w wyniku 
głosowania jawnego: pozytywna, wynik głosowania 4 głosy „za”. 
 
Ad. 8  
Projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały Budżetowej Gminy Górzyca na 
2013 r. Nr XXV.128.2012 z dnia 21 grudnia 2012 r. 
 
Projekt uchwały  przedstawiła  i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 
W uzasadnieniu poinformowała, że niniejszą uchwałą zmienia się Uchwałę 
Budżetową Gminy Górzyca na 2013 rok w wyniku zmniejszenia subwencji 
oświatowej z budżetu państwa w kwocie 34.289 zł. 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 
 
- Radna Janina Bryl spytała czy ta subwencja może  zostać przesunięta do 
innego działu księgowego? 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że jest to subwencja oświatowa przekazana 
nam na zadania oświatowe. 
 
- Radny Artur Koncik spytał czy teoretycznie możemy tę subwencje 
przeznaczyć na inny cel? 
Skarbnik odpowiedziała, że teoretycznie możemy jednak zostałoby to 
wychwycone przez Regionalną Izbę Obrachunkową, która również sprawuje 
funkcje kontrolne. Dodała, że byłby to chyba precedens. 
 
Opinia komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej  w wyniku 
głosowania jawnego: pozytywna, wynik głosowania 4 głosy „za”. 

 



 
Ad.9 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Nr XXV.129.2012 z dnia 21 grudnia 2012 r. 
w sprawie uchwalenia  WPF na lata 2013-2022. 
 
Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska poinformowała, że projekt ww. uchwały 
zostanie radnym przedłożony przez sesją w piątek. W uzasadnieniu 
poinformowała, że na podstawie wydanego w dniu 10 stycznia 2013 r. 
rozporządzenia w sprawie WPF jednostki samorządu terytorialnego  
zobowiązane są do dostosowania uchwał w sprawie WPF do nowo 
obowiązującego wzoru wieloletniej prognozy finansowej oraz załącznika 
„wykaz przedsięwzięć wieloletnich” w terminie do dnia 31 marca 2013 r.. 
Zgodnie z nowym brzmieniem art. 226 ust. 4 ustawy o finansach publicznych 
zmianie uległa definicja przedsięwzięć, które ograniczano do wieloletnich 
programów, projektów, zadań, w tym związanych z: 
- programami finansowanymi z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 
1 pkt 2 i 3; 
- umowami o partnerstwie publiczno-prawnym. 
Z definicji przedsięwzięć wykreślono umowy, których realizacja w roku 
budżetowym i w latach następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości 
działania jst oraz gwarancje i poręczenia udzielane przez samorządy. 
 
Przewodniczący otworzył dyskusję. 
Brak dyskusji. 
 
Opinia komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej  w wyniku 
głosowania jawnego: pozytywna, wynik głosowania 4 głosy „za”. 
 
Ad. 10 
Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Górzycy za 2012 r. 
w tym Kompleksu Sportowo-Rehabilitacyjnego. 
 
Sprawozdanie  przedstawiła i omówiła Dyrektor GOK Małgorzata 
Gniewczyńska. 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzy dyskusję: 
 
- Radny Krzysztof Urbański wrócił do pomysłu uruchomienia kina objazdowego 
z zapytaniem czy można jeszcze coś z tym tematem zrobić? 
Dyrektor GOK odpowiedziała środki finansowe nie pozwalają na taką 
działalność. 
  

 



Opinia komisji sfery socjalnej  w wyniku głosowania jawnego: pozytywna, 
wynik głosowania 5 głosów „za”. 
 
Ad. 11 
Sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Informacji i świetlic wiejskich    
w 2012 r. 
 
Sprawozdanie  przedstawiła i omówiła Pani Małgorzata Gniewczyńska Dyrektor 
Gminnego Ośrodka Kultury. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 
 
- Radny Krzysztof Urbański nawiązał do współpracy GCI z Powiatowym 
Urzędem Pracy w Słubicach i spytał czy możliwa byłaby współpraca z PUP w 
Kostrzynie nad Odrą? Radny stwierdził, że kostrzyński PUP jest bliżej, w 
ostatnim okresie oferuje więcej propozycji  pracy dla bezrobotnych i ta 
współpraca mogłaby okazać się bardziej skuteczna dla bezrobotnych z terenu 
naszej gminy. 
Dyrektor GOK odpowiedziała, że terytorialnie Gmina Górzyca podlega pod 
PUP w Słubicach, jednak będziemy starali się nawiązać współpracę zgodnie            
z sugestią radnego. 
  
Opinia komisji sfery socjalnej  w wyniku głosowania jawnego: pozytywna, 
wynik głosowania 5 głosów „za”. 
 
Ad. 12 
Sprawozdanie z działalności „Centrum Kształcenia” w Radówku. 
 
Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Pani Magdalena Sawiak pracownik 
Centrum Kształcenia w Radówku. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 
 
- Radny Krzysztof Urbański zaproponował rozważenie uaktualnienia 
programów w systemie komputerowym oraz wprowadzenie do regulaminu 
korzystania z pracowni komputerowej przerw z ćwiczeniami fizycznymi dla 
dzieci i młodzieży długo przebywających przed komputerem. 
 
Opinia komisji sfery socjalnej  w wyniku głosowania jawnego: pozytywna, 
wynik głosowania 5 głosów „za”. 
 
Ad. 13 
Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w 2012 roku. 

 



 
Informacje   przedstawiła  i omówiła wz. Dyrektora Wioletta Stolarska. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 
 
- Radny Krzysztof Urbański stwierdził, że biblioteki idą w zapomnienie                  
i statystycznie zmniejsza się zainteresowanie książką, czytelników ubywa. 
Radny zgłosił uwagę co funkcjonowania jednostki jako odrębna instytucja 
kultury kierowana przez Dyrektora. Stwierdził, że działalność biblioteki 
powinna znajdować się w strukturach GOK. Zaproponował utworzenie punktu 
bibliotecznego w Radówku. 
Pani Wioletta Stolarska odpowiadając na propozycje radnego w sprawie 
utworzenia punktu bibliotecznego w Radówku stwierdziła, że faktycznie liczba 
czytelników statystycznie  maleje i nie ma potrzeby tworzenia takiego punktu          
w Radówku.  
 
- Radna Anna Wasilewska spytała czy jest możliwość włączenia Gminnej 
Biblioteki Publicznej  w strukturę GOK? 
Sekretarz Gminy Maria Palichleb odpowiedziała, że jednostki samorządu 
terytorialnego tworzą jednostki kultury i Gminna Biblioteka Publiczna musi być 
odrębną instytucją, którą kieruje Dyrektor. Wynika to z ustawy, struktura GOK       
i biblioteki są zgodne z prawem i dobrze funkcjonują. 
 
Opinia komisji sfery socjalnej  w wyniku głosowania jawnego: pozytywna, 
wynik głosowania 5 głosów „za”. 
 
Ad. 14 
Sprawozdanie rzeczowo-finansowe z wykonania Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii dla Gminy Górzyca za rok 2012. 
 
Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Przewodnicząca komisji Maria 
Hołubowicz. 
 
Przewodniczący otworzył dyskusję: 
 
- Radny Krzysztof Urbański stwierdził, że analizując wcześniejsze Gminne 
Programy obserwuje brak informacji o realizacji niektórych zadań, np. 
planowane ogrodzenie placów zabaw – brak realizacji tego zadania. 
Przewodnicząca komisji odpowiedziała, że praktykuje się realizację zadań nie 
ujętych w Programie i np. ze środków zaplanowanych na wykonanie ogrodzeń 
doposażono place zabaw w niezbędny sprzęt m.in. w Radówku. 
 

 



Opinia komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej  w wyniku 
głosowania jawnego: pozytywna, wynik głosowania 4 głosy „za”. 
 
Ad. 15 
Wolne wnioski i informacje.  
 
- Radny Krzysztof Urbański spytał czy na wypalenie, np. suchych gałęzi, trawy,  
na własnej posesji wymagane jest pozwolenie? 
Wójt odpowiedział, że jeżeli ognisko nie stanowi zagrożenia dla budynków 
gospodarczych i nie ma innych przeciwskazań p.poż. to nie potrzebne są 
pozwolenia. 
 
- Radny Krzysztof Urbański zwrócił uwagę na funkcjonowanie Ośrodka 
Zdrowia i funkcjonowanie służby zdrowia w Gminie. Stwierdził, że tą 
działalność sprawuje Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej i nie mamy 
wglądu na działalność lekarzy. Radny poprosił o przygotowanie informacji na 
temat: telefonów kontaktowych , jak postępować w nagłych wypadkach, dot. 
wizyt domowych, itp. 
Wójt odpowiedział, że będzie czynił starania, aby na sesji Rady Gminy obecny 
był dr Michał Przemyski. 
 
- Radny Krzysztof Urbański poinformował, że droga w Laskach Lubuskich po 
pracach związanych z internetem szerokopasmowym jest zniszczona                         
i mieszkańcy zgłaszają konieczność jej naprawy. 
Wójt odpowiedział, że prace jeszcze trwają i po ich zakończeniu droga zostanie 
naprawiona. 
 
Z uwagi na brak dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zakończył wspólne 
posiedzenie Komisji Stałych Rady Gminy. / Godz. 1725. 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
(-) Krzysztof Bańka 

 
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 
 
 

 


